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Raspenava v obrazech



Provoz městského úřadu pro veřejnost
Pondělí     7.30 – 11.30 hod    a    12.30 – 17.00 hod
Středa       7.30 – 11.30 hod    a    12.30 – 17.00 hod

Budova MěÚ je otevřena i  mimo hodiny určené pro veřejnost (úterý, čtvrtek), v době od 
8.00  do  13.00  hodin.  Protože  však  pracovníci  v těchto  dnech  absolvují  školení,  vyřizují 
záležitosti  i  mimo budovu MěÚ,  nebo zpracovávají  agendu nutnou pro  vydání  rozhodnutí. 
Doporučujeme  občanům  přednostně  využívat  úředních  dnů,  případně  si  návštěvu 
s pracovníkem dohodnout předem.

Vážení čtenáři a uživatelé knihovny,
nová knihovna je pro vás otevřena od 2. května 2011 v přízemí městského úřadu. Je 

rozšířena o prodej turistických a upomínkových předmětů – knih apod. Prozatím  je  omezen 
veřejný internet a nelze hledat v on-line katalogu a čtenářském kontu. Je snaha vše dořešit co 
nejdříve. 
Do knihovny je nové telefonní číslo a to: 482 360 447. 
Otervírací doba.

Pondělí a středa   8.00 – 11.30 hod    a    12.30 – 17.00 hod
Úterý a čtvrtek     8.00 – 11.30 hod    a    12.30 – 15.00 hod

Přijďte se podívat, teším se na vás.
Radka Čapková, knihovnice
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Informace z městského úřadu 

Knihovna a informační centrum

Informace pro občany
Z důvodu čerpání řádné dovolené budou městský úřad 

a knihovna dne 

4. 7.  2011 pro veřejnost 

uzavřeny. 

MĚSTO RASPENAVA
Starosta svolává 3. veřejné zasedání zastupitelstva města,

které se uskuteční ve středu dne 29. června 2011 v 17.00 hodin 
v zasedací místnosti MěÚ

Program: Převody nemovitostí
Městský fond pro bydlení
Rozpočtové úpravy
Závěrečný účet

Pavel Lžičař
starosta



Zataženo,  rosa mizí z trávníku i cesty, kde by 
se za pár hodin mělo  bavit nejméně dvě stovky hostů 
pozvaných na společnou oslavu dne dětí.  V přístřešku 
čekají  nachystané hry a soutěže a za oknem vyhlížejí 
tety  z Domova.   Mraky se  trhají  a  jako již  mnohokrát 
v tento  den se  na  nás  usměje  štěstí,  ukazuje  trochu 
modra  a  sluníčko  vysouší  trávníky  i  cestu.  Kvapík. 
Stanoviště  dostávají  konečnou  podobu,  tety  už 
v oblečení a maskách odpovídajících tématu soutěží se 
chystají  na  přivítání  prvních  hostů.  Asi  padesát  dětí 
z místní mateřinky a dalších padesát ze základní školy 
u vchodu okukuje připravené ceny. Vyhlídnutí plyšáci 
ještě  zdobí  sítě.  Pro  každého  kartička  na  razítko  za 
splněný  úkol,  na  krk  medaile  z keramiky  a  úprk 
k soutěžím. Na vedlejším hřišti  už čeká skákací hrad, 
kolotoč a labutě. Dětský den začíná.

Autobusy, auta i vlak přiváží klienty ze zařízení 
sociálních služeb z celého libereckého kraje. Známí se 
zdraví, přátelské kontakty se upevňují. Trochu tlačenice 
u soutěží nevadí. Sítě s plyšáky se pomalu vyprazdňují. 

Občerstvení.  Guláš  se  zase  povedl  a  čerstvé 

koláčky  mizí  jak  o  závod.  Poslední  foto  s tetami  u 
soutěží. Ze hřiště láká kolotoč, střelnice, skákací hrad i 
labutě.  Pro  všechny  jsou  zdarma.  Lavičky  zaplňují  i 
další  raspenavské  děti  a  dospělí.  Vůně  grilovaných 
klobás,  limonáda,  pivo,  cukrová vata.  Přijíždějí  hasiči 
s technikou,

Domov Raspenava ve spolupráci s Občanským 
sdružením  a  Městem  Raspenava  pořádá  takto  pojatý 
dětský  den  každoročně  s cílem  umožnit  jednak 
klientům  podobných  zařízení  společné  setkání  a 
nevšední zážitky, ale i prostřednictvím společné zábavy 
integraci  klientů  do  života  společnosti  a  vrstevníků 
mimo  zařízení.  Navazování  kontaktů  a  vzájemné 
poznávání  je  velkým  přínosem  nejen  pro  klienty 
zařízení,  ale  i  pro  lidi  z okolí.  A  ještě  poděkování 
sponzorům, bez kterých by se takováto akce neobešla.

Domov Raspenava

Dobrý den,

dovoluji  si  Vás informovat  o dalším postupu projektu 
Optimalizace veřejné dopravy v oblasti Frýdlantsko.

V tuto  chvíli  máme  zpracovanou  tzv.  druhou 
verzi  navrhovaných  jízdních  řádů,  které  je  možné 
připomínkovat. Informace o optimalizaci (vč. odkazu na 
navrhované  jízdní  řády)  jsou  vyvěšeny  na  našich 
internetových  stránkách  na  adrese 
www.iidol.cz/frydlantsko.

Od  čtvrtka  bude  spuštěna  letáková  kampaň 
(cca do 10. 6. budou jezdit v autobusech a vlacích také 

„hostesky“,  které  budou rozdávat  tyto  letáky).  Během 
této  kampaně  chceme  co  nejvíce  občanů  zapojit  do 
procesu připomínkování.

Oproti  první  verzi  došlo  ke  korekci 
v navrhovaném  číslování  linek  (které  stále  není 
definitivní – to bude až po potvrzení ze strany odboru 
dopravy KÚLK). Linka Frýdlant – Liberec je rozdělena na 
přímou linku (640) a „heřmanickou“ linku (641). Linky 
do Bílého Potoka a na Smědavu navrhujeme spojit do 
jedné.

Dále  byly  zapracovány  linky  do  průmyslové 
zóny  jih  v Liberci  (645,  659,  669)  –  cílem  je  s jejich 
pomocí nabídnout všem obcím na Frýdlantsku spojení 
do Liberce na třísměnný provoz.  (V tuto chvíli ale není  
podepsána  smlouva  o  spolupráci  mezi  Libereckým 
krajem  a  firmami  v PZJ,  čili  toto  spojení  rozhodně 
nemůžeme zatím slíbit.)

Ing. Otto Pospíšil, zástupce ředitele společnosti
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Domov Raspenava–dětský barevný den  2011 - bavíme se společně

Nové jízdní řády k připomínkování

http://www.iidol.cz/frydlantsko


Dne 7. 4. 2011 se skupina žaček z osmé a 
deváté  třídy  zúčastnila  netradiční  formy  tělesné 
výchovy -  návštěva sportovního centra v Liberci. 
Na  programu  bylo  cvičení  zumby  a  cvičení  na 
gymballech. Sportovní akce měla za účel přiblížit 
moderní formy sportu a přivést nové mladé dívky 
k tomuto  sportovnímu  odvětví.  I  přes  velmi 
náročné  cvičení  si  všechny  účastnice  odnesly 
pěkné  zážitky  a  dobrý  pocit  z aktivně  prožitého 
odpoledne.

Dne 14. 4. 2011 se žačky ze šesté a sedmé 
třídy  zúčastnily  návštěvy  sportovního  centra  a 
bazénu v Liberci. Naše netradiční hodina tělesné 
výchovy  začala  návštěvou  fitnes  centra  v ulici 
Pražská,  kde  si  pro  nás  paní  instruktorka 
připravila  hodinu  cvičení  na  gymballech.  Po 
unavujícím  cvičení  jsme  se  přesunuly  do 
libereckého  bazénu,  kde  jsme  prožily  hodinu 
plnou  vodních  sportů.  Sportovní  odpoledne 
nabídlo  našim žačkám možnosti  trávení  volného 
času, ale také si odnesly mnoho pěkných zážitků.

Dne  9.  5.  2011  se  v Novém  městě  pod 
Smrkem  konal  basketbalový  turnaj.  Naše  škola 
vyslala  do  boje  o  obhájení  vítězství  z Frýdlantu 
skupinu  sedmi  žáků:  Marcel  Pikous,  Dominik 
Vrátný,  Eduard  Stehlík,  Marek  Mak,  Michal 
Meneghel, Václav Walach a Darina Lamačová. Do 
turnaje byla přihlášena čtyři družstva: Raspenava, 
Frýdlant, Višnová a Nové město pod Smrkem. Naši 
žáci  si  vedli  velmi  dobře,  již  v prvním  zápase 
porazili  nejsilnější  tým  Višňové  a  i  další  dva 
zápasy  dokázali  vyhrát,  což  jim  vyneslo  krásné 
první  místo  a  obhájení  pozice  nejlepších 
basketbalistů oblasti. Děkujeme všem účastníkům 
za reprezentaci školy a přejeme mnoho úspěchů 
v dalších sportovních aktivitách.

Dne 11. 5. 2011 se v Liberci  na základní 
škole Broumovská konalo okresní kolo ve vybíjené 
6. – 7. ročníků. Turnaje se zúčastnily týmy ze ZŠ 
Broumovská,  ZŠ  Česká,  ZŠ  Hrádek  a  ZŠ 
Raspenava.  Naše  družstvo  bojovalo  velmi  dobře, 
ale  chybělo nám trochu toho sportovního štěstí, 
abychom se dostali na vyšší příčky. Celkové třetí 
místo  je  však  velmi  pěkné  a  ukazuje  jak  silné 
hráče  naše  škola  má.  Vybíjenou  odehrál  tým 
v následujícím  složení:  Tomáš  Heitzer,  Marek 
Mak,  Michal  Meneghel,  Jan  Koutecký,  Patrik 
David,  Jakub  Bursa,  Dominik  Vrátný,  Eduard 
Stehlík, Darina Lamačová, Nela Dvořáková, Marie 
Pospíšilová  a  Miroslava  Gažiová.  Všem 
zúčastněním děkujeme za reprezentaci školy.

Kamila Ajšmanová, učitelka
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Sportovní akce ZŠ



Děkuji  veřejně  touto  cestou  žákům  ZŠ  a  MŠ 
Raspenava,  kteří  svým  společným  kulturním 
vystoupením  pod  vedením  pí  uč.  L.  Lžičařové  a  I. 
Daňové přispěli k dobré náladě při setkání členů SČVP 
v  Selském  dvoře   6.  5.  2011  u  příležitosti  oslav 
ukončení druhé světové války.

Sbor  Včelky  pod  vedením  Máji  Malé  a  Jany 
Bušové  našim  spoluobčanům  zazpíval  a  zahrál  na 
flétničky.

Iva Farská,  Míša  Přibová a Kristýna Prošková 

přednesly  básně  Jaroslava  Seiferta,  které  věnovaly 
spolu  s  květinami  u  příležitosti  Svátku  matek 
přítomným ženám.

Vystoupení dětí bylo přijato s velkým ohlasem 
členy  našeho  sdružení  i  pozvanými  hosty.  Tohoto 
vystoupení  se  zúčastnili  jako  diváci  i  rodiče 
vystupujících  dětí.  Děti  za  své  vystoupení  byly 
odměněny sladkostmi a potleskem. 

Za vedení SČVP frýdlantského regionu Miloš Šimek a 
Libuše Lžičařová

Základní  a  Mateřská  škola  Raspenava,  je 
školou, ve které se „pod jednou střechou“ učí žáci podle 
různých školních vzdělávacích programů (ZŠ, PŠ, SŠ). 
Díky  tomu  mohou  naši  žáci  při  vyučování  pracovat 
podle svých aktuálních možností a schopností. 

První třída speciální školy tu byla zřízena před 
16 lety, a to především pro klienty Domova Raspenava. 
Od té doby se denně setkávají děti s různými handicapy 
se zdravou populací a slovo „integrace“ nabývá v naší 
škole praktického významu. 

Žáci ze speciální třídy jsou zapojováni do všech 
školních  projektů  podle  svých  možností,  podílí  se  na 
výzdobě školy, účastní se různých přehlídek umělecké 
činnosti, připravují se svými učiteli a spolužáky tradiční 
vánoční a velikonoční výtvarné dílny pro raspenavskou 
veřejnost.  Jejich  výtvarné  práce  měla  možnost 
zhlédnout veřejnost na mnoha výstavách v Raspenavě i 
v dalekém okolí. Dalším „integračním počinem“ v naší 
škole  je  zapojování  žáků  do  přípravy  hudebních  a 
pěveckých  vystoupení  s  využitím  dětské  dramatiky. 
O tom, jak se jednotlivá vystoupení podařila, by mohli 
vyprávět rodiče žáků, děti v mateřských školách, senioři 
v domovech důchodců, účastníci pravidelných setkání 
Sdružení  Volyňských  Čechů  a  jejich  přátel,  kde 
pravidelně  s  dětmi  vystupujeme,  a  mnoho  dalších 
diváků.

Žáci raspenavské školy mají  možnost ve svém 
volném čase navštěvovat různé zájmové kroužky. Mezi 
nimi řezbářský kroužek, který vede p. uč. Miloš Šimek a 
keramický kroužek pod vedením p. uč. Miloše Šimka, 
pí.  uč.  Libuše  Lžičařové,  pí.  uč.  Evy  Svárovské  a 
vychovatelky šk. klubu Máji Malé. Mezi mladé řezbáře a 
keramiky jsou také integrováni někteří žáci speciálních 
tříd a spolupráce se i zde jeví jako přínosná. 

Tito učitelé  s dětmi vyjíždějí  i  na mezinárodní 
tvůrčí  dílny,  které  se  pořádají  v  Česku  (Turnov, 
Dolánky, Raspenava, Praha...)  a také v Německu, kde 
spolupracujeme se ZOO – Thiere Park Zittau.

Mladí  keramici  a  mladí  řezbáři  společně  se 
svými  učiteli  přispívají  také  každoročně  svým  dílem 
k  organizaci  Mezinárodního  setkání  řezbářů 
v  Raspenavě.  Připravují  pro  tuto  akci  tvůrčí  dílny, 
tématicky zaměřené výstavy výtvarných prací, kulturní 
programy  pro  umělce.  Pořadatelem  tohoto  setkání  je 
naše  ZŠ  a  MŠ  za  podpory  MÚ  Raspenava. 
Organizátorem celé  akce  je  letos  již  po  deváté  p.  uč. 
Miloš Šimek. Jedná se vlastně o sympozium, na které 
přijíždí  řezbáři,  malíři  i  keramici  z  Čech,  Polska  i 
Německa. Ti vytváří po celý týden na raspenavské faře 

svá umělecká díla před zraky diváků. Umělci  ochotně 
předávají  své  zkušenosti  i  našim  žákům.  Někteří 
dokonce nabízí své síly a schopnosti a přijíždí do naší 
školy,  aby  nám  pomohli  zrealizovat  drobné  projekty 
zaměřené na výtvarnou a pracovní výchovu. Výstupem 
jsou pak různé společné výstavy. Žáci ze spec. třídy a 
žáci z kroužků řezbářského a keramického měli několik 
společných  výstav  nejen  se  svým vedoucím řezbářem 
Milošem Šimkem, ale i  s  řezbářem a malířem Jožkou 
Čermákem  a  výtvarnicí  Lenkou  Neumanovou 
v  Raspenavě,  Hejnicích,  Chrastavě,  Turnově,  Žitavě, 
Frýdlantu, Oldřichově v Hájích a v Jindřichovicích pod 
Smrkem. Při  mezinárodním setkání  v německé  Žitavě 
tvořili řezby pro ZOO - Thiere park. Na všech výstavách 
svou  tvorbu  prezentovali  vždy  s  dobrým  ohlasem 
veřejnosti.

V Raspenavě vybudoval Miloš Šimek pro mladé 
řezbáře malý ateliér a galerii „Šance“ se stálou výstavou 
své i dětské tvorby. Umístěna tu byla i umělecká díla 
malířů a řezbářů, kteří  přijížděli  každoročně tvořit  do 
Raspenavy. Provoz „Šance“ byl financován p. Šimkem a 
rodiči dětí, které navštěvovaly kroužek. 

Povodeň  v  roce  2010  zničila  nejen  naši 
keramickou pec a hrnčířský kruh, ale  i  několikaletou 
tvůrčí práci řezbáře p. uč. M. Šimka, díla dětí a jiných 
umělců,  včetně  nářadí,  materiálu,  vybavení  a  zázemí 
pro  činnost  v galerii  „Šance“.  Po  povodni  jsme  již 
nemohli  činnost  z  finančních  a  materiálních  důvodů 
obnovit.  V  současné  době  pracujeme  v  provizoriu 
školních dílen, což je jen „malá záplata“.

Pracovat  hned vedle  galerie,  být  v  galerii  -  to 
mladého  člověka  nejen  dobře  motivuje,  ale  vede  i 
k  uměleckému  a  estetickému  cítění,  úctě  a  obdivu 
k tvorbě své i k tvorbě druhých. Krásná byla i setkání 
s rodiči a hosty při vernisážích, kde se mohla projevit 
hrdost dětí na vlastní tvorbu, spolu s hrdostí a radostí 
rodičů ze svých potomků. Výrobky ze dřeva a keramiky 
zdobí, pokud je voda neodnesla, nejednu domácnost a 
zahradu, Děti
realizovaly své
náměty  a  tvořily 
pro  své  blízké  a 
nebo  jen  tak  pro 
radost.

Snad zase 
někdy 
v Šanci, dostanou 
děti šanci!
Libuše Lžičařová, učitelka
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Škola hrou i tvorbou

Poděkování



Již  3/4  roku  naše  mateřská  škola  užívá 
prostory  v  České  besedě.  Musím  poděkovat  
vstřícnosti  vedení  MÚ,  který  nám  během  krátké 
doby po velké  srpnové povodni tyto prostory uvolnil. 
Byly jsme  rády, že  zůstaneme v našem městečku s 
tím, že toto bude jen na  jeden rok a my  zahajíme 
nový školní rok   již  v nové mateřské škole. 

Jak  se  ale  ukazuje,  zůstane  jen  při 
těšení. Počty dětí, které   nám  opět naplní třídy  naší 
provizorní  mateřské  školy  nám  dělají  opět  velké 
vrásky na čele. Prostory jsou tak malé, že budeme 
muset  s  pomocí  MÚ vyklidit  další  místnost,  aby  
nejmladší  děti  získaly  nezbytný prostor  pro  hru a 
výchovnou  práci.  Moc  děkuji   pedagogickým  
pracovnicím,  které  dokázaly  v  tak  náročných 
podmínkách tento školní rok pracovat. 

Daří se  nám  s velkým úsilím plnit  úkoly, 
které  nám  ukládá  náš  Školní  vzdělávací  program, 
neboť  ke  vzdělávání nám od  měsíce  září  přibylo 
neustálé zvelebování dostupných  prostor  a  řešení 
základních potřeb pro naše "spolužití". I přes veškerá 
úskalí  se  nám  podařilo  zahájit  naši  zájmovou 
činnost.

V  měsíci  září  jsme  začali  s  kroužkem 
výtvarným, který vede paní učitelka Hrnková,       v 
měsíci  únoru zahájila  paní učitelka  Zavřelová hru 
na  flétničky, Anglický jazyk paní učitelka Vaníčková 
a hudební kroužek paní Mája Malá.

S  jarem  se  nám  podařilo vyhnat "Babici 
zimnici",  upálit  čarodějnici  s  plněním  sportovních 
úkolů a závěrečným opékaním  uzenek,  které nám 
darovali hodní sponzoři pan Štětina a pan Klouček. 
Moc jim za tento dar děkujeme.

V  měsici  květnu  jsme  připravili  vystoupení 
pro maminky na velkém sále - malý máme již        z  
velké části zastavěný.

 25. května se uskutečnil výlet do ZOO      v 
Liberci  a proběhne rozloučení se školáky a poslení 
noc v mateřské škole s kouzelníkem.

Když  k  tomu  všemu  ještě  přičtu  práci  na 
našich domech, které nemáme ještě stále             k 
obrazu svému, tak si myslím, že toho máme       v 
tomto  náročném roce víc než dost. 
                                                                               
Za mateřskou školu Hrnková H. 

tak  jako  v minulém  čísle  Raspenavského 
zpravodaje začnu s informacemi o stavu příprav na 
realizaci staveb a oprav majetku města poškozeného 
povodní v r. 2010.  

V současné době probíhají výběrová řízení na 
dodavatele  díla  -  výstavbu  lávek  a  rekonstrukci 
mostů,  výstavbu  mateřské  školy  a  na  opravu 
místních komunikací. Dodavatele díla bychom mohli 
znát v případě výstavby lávek a rekonstrukce mostů 
-  7.  července  2011,  výstavby  mateřské  školy  14. 
července 2011, oprav místních komunikací 13. září 
2011- jedná se o nadlimitní zakázku proto je lhůta 
delší. S ohledem na skutečnost, že ministerstvo pro 
místní  rozvoj  vyčlenilo  cca 180 mil.  Kč na obnovu 
majetku města Raspenavy poškozeného povodní v r. 
2010  a  potřeba  daná  rozpočty  k jednotlivým 
projektovým  dokumentacím  na  výstavbu  lávek  a 
rekonstrukci mostů, výstavbu mateřské školy a na 
opravu místních komunikací činí částku téměř 380 
mil.  Kč.,  byly  jednotlivé  stavby  rozděleny  tak,  aby 
mohli  být  realizovány stavby  v omezeném rozsahu. 
Výstavba  mateřské  školy  bez  vybavení,  bazénu, 
dětského  hřiště,  sadových  úprav,  kamerového 
zabezpečovacího systému, apod.  Aby z   11 lávek a 
čtyř poškozených mostů bylo realizováno alespoň 9 
lávek a opraven 1 most, a aby byly opraveny alespoň 
místní komunikace – ul. Luhová, ul. Jabloňová a ul. 
Nábřeží. O možnosti navýšení finančních prostředků 
na obnovu majetku jednáme s panem ministrem pro 
místní rozvoj. 

Stále ještě není dořešeno financování stavby 
městské kanalizace, ale dle posledních zpráv by mělo 
být vše vyřešeno v průběhu prázdnin.

Co  se  týká  opravy  komunikací  v majetku 
Libereckého  kraje,  stále  neznáme  termín  zahájení 
prací  na  rekonstrukci  břehové  zdi  před  farou  a 
městským  úřadem.  Opravy  nejvíce  poškozených 
úseků  silnic  (ul.  Nádražní,  Frýdlantská,  Fučíkova, 
Hejnická, atd.) probíhají dle dohod.

Povodí  Labe  zadalo  zpracování  projektové 
dokumentace  na  opravu  povodí  ř.  Smědé.  Termín 
úpravy  a  vyčištění  toku  v území  u  malé  vodní 
elektrárny (p. Čapka) a v území od mostu na Krásný 
Les  po  lávku  u  školy  a  Pekelského  potoka,  nám 
zatím nebyl oznámen.

Jistě jste zaznamenali, že od 2. 5. 2011 byla 
zprovozněna  knihovna  v provizorních  prostorách  v 
přízemí  městského  úřadu,  v tomto  měsíci  byla  též 
znovu zprovozněna lékárna (v původních prostorách 
domu č. p. 423).

K dnešnímu  dni  byl  vyčištěn  Holubí  potok. 
Dále  byly  provedeny  terénní  úpravy  na  pozemku 
základní školy, včetně opravy zídek a oplocení. Celá 
akce by měla být dokončena v průběhu měsíce srpna 
– dokončeno bude oplocení areálu školy, vybudován 
nový  vstupu  do  školní  budovy  a  zrealizovány 
přístupové komunikace, včetně úpravy parkoviště. 

Vážení občané, 
s blížícím  létem  si  Vám  dovoluji  popřát  krásnou 
dovolenou, Vašim dětem pak prosluněné a spokojené 
prázdniny a nám všem, aby byly co nejdříve zahájeny 
práce na obnově městského majetku a na výstavbě 
kanalizace.

Pavel Lžičař, starosta
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Přežívání MŠ v provizorních prostorách

Vážení spoluobčané,



Dovolte,  abych  Vás  informoval  o  činnosti 
obvodního  oddělení  Policie  ČR  v Hejnicích  a 
informoval o některých zajímavostech a varováních.

Poděkování občanům
Úvodem bych však chtěl poděkovat občanům 

za  spolupráci  při  objasňování  trestné  činnosti  a 
přestupkového jednání v našem obvodu. I díky tomu 
se  podařilo  zjistit  pachatele  70  %  z celkem  62 
trestných  činů,  které  naše  oddělení  řešilo.  Většina 
pachatelů  byla  zjištěna  dodatečně,  12  jich  bylo 
zadrženo, třikrát byl dán podnět ke vzetí do vazby a 
ve dvou případech byla na pachatele vazba uvalena. 
V jednom případě  soud uvěřil  slibu  obviněného,  že 
nebude  pokračovat  v trestné  činnosti  a  jeho 
předsevzetí mu vydrželo necelé dva týdny. Podařilo se 
zadržet  dvě  skupiny  pachatelů  a  zdokumentovat 
jejich  většinou  majetkovou  trestnou  činnost.  Obě 
řízení jsou již předána soudu. Posledním zadrženým 
(ke  dni  uzávěrky  tohoto  příspěvku)  je  mladý  muž, 
který  má  již  na  svědomí  několik  majetkových 
trestných  činů,  zkušenosti  má  ale  i  s výrobou  a 
distribucí drog. Různorodost kvalifikací může být pro 
někoho  až  překvapující.  V tomto  pololetí  mezi 
prověřované trestné činy nepatřily jen krádeže prosté, 
krádeže  vloupáním,  porušování  domovní  svobody, 
neoprávněné  užívání  cizí  věci,  maření  výkonu 
úředního  rozhodnutí,  podvody,  zanedbání  povinné 
výživy, výtržnictví, ublížení na zdraví, ale např. také 
podílnictví,  křivá  výpověď,  křivé  obvinění, 
neoprávněný  zásah  do  práva  k domu,  bytu  nebo 
k nebytovému prostoru a ve dvou případech šetření 
k podezření  z  pohlavního  zneužití.  V přestupkovém 
jednání  pak  stále  převládají  přestupky  v dopravě, 
následují  majetkové  přestupky  s porušováním 
občanského soužití.  Spolupráce  s širokou veřejností 
na úseku bezpečnosti je nedílnou součástí naší práce 
a proto všem, kteří nám pomáhají, patří náš dík. 

Informace matkám a otcům
Mezi častá oznámení patří neplnění vyživovací 

povinnosti.  Chápu,  že  pro  matku  nebo  otce 
samoživitele fakt, že druhý rodič svou povinnost vůči 
dítěti  neplní,  může  znamenat  existenční  problém. 
Povinnost  rodiče  vyživovat  své  dítě  vychází  nejen 
z lidské  přirozenosti,  ale  je  upravena  i  zákonem o 
rodině a trestní zákoník postihuje toho, kdo neplní, 
byť i z nedbalosti, svou zákonnou povinnost vyživovat 
nebo  zaopatřovat  jiného  po  dobu  delší  než  čtyři 
měsíce.  Rozhodnutí  o podání trestního oznámení je 
na každém z rodičů, který na své dítě zůstal s výživou 
sám.  Je  však  dobré  vědět,  že  trestným  se  takové 
jednání  stane,  pokud  trvá  déle  než  čtyři  měsíce. 
K oznámení je třeba mít rodný list dítěte (dětí), byl-li 
již  vydán,  tak  také  rozsudek  soudu  o  rozvodu, 
rozsudek o úpravě výchovy a výživy dítěte po dobu 
před a po rozvodu,  veškeré  rozsudky a rozhodnutí, 
kterými  se  měnila  výše  výživného.  U  dítěte  po 
absolvování  základní  povinné  školní  docházky  také 
potvrzení o dalším studiu, potvrzení o dávkách státní 
sociální  podpory  a  dávkách  hmotné  nouze. 
Upozorňuji,  že  tyto  doklady  je  nutné  předložit  jen 

v případě,  že  již  byly  vydány  anebo  byly  dávky 
poskytnuty. Vyživovací povinnost je dána zákonem o 
rodině  a  soud  pouze  upravuje  výši  výživného.  Na 
druhou  stranu  ne  každé  neplnění  vyživovací 
povinnosti je trestným činem. Pokud si matka nebo 
otec nejsou jistí, zda v jejich případě mohlo k trestně 
právnímu porušení zákona dojít, nabízíme konzultaci 
nejlépe  v pracovních dnech v době od 7 h do 15 h 
anebo  po  předcházející  dohodě.  Trestní  oznámení 
chybějící peníze samo o sobě nepřináší. Často se ale 
stává, že povinný si buď svou povinnost plnit začne, 
někdy  i  zcela  dluh  uhradí,  neboť  se  tak  vyhne 
trestnímu  postihu  díky  zvláštnímu  ustanovení  o 
účinné lítosti.

Varování
Bohužel i v našem obvodu jsme zaznamenali 

několik  pokusů  o  podvodné  jednání  v různých 
situacích.  Nejdříve  se  vyskytli  pochybní  podomní 
prodejci  rádoby  motorových  pil,  později  nevybíraví 
zástupci  neexistujících  firem  nabízeli  různé  služby 
pod  záminkou  dostat  se  do  domácnosti  většinou 
seniorů a naposledy také prodavači „zlata“. Ve všech 
případech jde buď o zcela nekvalitní zboží, nebo o lest 
a vždy jen o snahu podvodem vydělat na důvěřivosti 
jiných.  Varujeme všechny občany,  aby dobře zvážili 
možná  rizika  takových  „nákupů“  a  také  prosíme  o 
podání  informace,  pokud  se  stanete  svědky 
podobného jednání.  

Potulující se psi
Dalším  častým  nešvarem  jsou  potulující  se 

psi. Zde jsme v trochu složitější situaci, neboť Policie 
České  republiky  není  oprávněna k odchytu  psů,  ze 
zákona  může  jen  zasáhnout  (tím  nejhorším 
způsobem)  proti  zvířeti,  které  ohrožuje  život  nebo 
zdraví  osob.  Čas od času také utečou hospodářská 
zvířata, ale zatím bez vážnějších následků. Letos již 
ve dvou případech došlo k napadení psem. V jednom 
případě napadl jiného psa, ve druhém pak ale malé 
dítě.  Obešlo se to sice bez vážnějších následků, ale 
apelujeme na majitele zvířat, aby věnovali pozornost 
jejich  zabezpečení,  dozoru,  výcviku  a  zamezili  tak 
možnému útěku zvířete. I jen špatně zavřená branka 
může mít pro jednoho trestně právní následky a pro 
druhého  může  být  neštěstím.  Prosíme  rodiče,  aby 
také dobře zvážili, zda je jejich rodina schopna se o 
zvířata  starat.  To  připomínáme  zejména 
s nadcházejícím vysvědčením, kdy štěně za jedničky 
bývá  chvilkovou  zábavou  a  nadšením,  pak  ale 
dlouhodobou starostí. 

Závěrem přeji všem dětem krásné prázdniny, 
rodičům  i  ostatním  příjemné  léto,  dovolené  a 
odpočinek bez událostí, pro které by museli vyhledat 
naši  pomoc.  Pokud  by  přeci  jen  taková  situace 
nastala,  číslo  mobilu  Policie  České  republiky 
v Hejnicích je 602 314 270 (NONSTOP), pevná linka 
974 466 721 (není stálá služba). 

npor. Milan Porubský
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Policie ČR obvodní oddělení v Hejnicích informuje 



Ve dnech 1.-3.dubna pobývali členové Zálesáku 
společně se Zbojníky z Osečné, Radovánkou z Liberce a 
Netopýry z  Jablonce  n.  N.  na chatě  Hubertka vysoko 
v lese nad Lázněmi Libverda. Přálo nám pěkné počasí, i 
když v sobotu, která je hlavním dnem každého našeho 
víkendového soustředění,  se  ochladilo.  Ale  nepršelo  a 
odpoledne  se  se  opět  oteplilo,  takže  počasí  na  výlet 
k  vodopádům  Bílého  potoka  bylo  velmi  vhodné.  U 
vodopádů si děti pohrály a Netopýři si vycházku ještě 
prodloužili  o  výstup  na  skalní  vyhlídku  Frýdlantské 
cimbuří.  Večer  proběhla  tradiční  stezka  odvahy,  při 
které měly děti nejen ukázat, že se nebojí, ale že dokáží 
i pobavit své kamarády. Na stezku odvahy se totiž děti 
rozdělily  na  dvě  poloviny,  z  nichž  jedna  stezku 
připravila  a  druhá  ji  procházela.  Pak  si  děti  role 
obrátily.

Ve  dnech  17.  až  19.června  jedou  Zálesáci  do 
Osečné, kde proběhne okresní kolo dětské myslivecké 
soutěže Zlatá srnčí  trofej,  na které  mají  její  účastníci 
prokázat  své  znalosti  nejen z  myslivosti,  nýbrž z  celé 
naší  přírody.  Děti  také  předvedou  svou  uměleckou 
tvořivost  v  podobě  výkresů,  či  modelů  ve  vztahu 
k  myslivosti  a  ukáží  svou  zručnost  při  střelbě  ze 
vzduchovky.

O týden později zakončí Zálesáci školní rok na 
společné akci se Zbojníky a Radovánkou, a to v Mimoni, 
kde stráví opět celý víkend.

 

Mgr. Jaroslav Černý, vedoucí kroužku

Že myslivost není jen lov, svědčí práce myslivců, 
kteří  každoročně  stráví  mnoho  hodin  při  brigádnické 
činnosti.  Je  to stavba a oprava krmných a loveckých 
zařízení a opatřování dříví na ně, jež si členové našeho 
Mysliveckého sdružení Zátiší obstarávají samovýrobou. 
Také letos již odpracovali řadu hodin při stavbě nových 
kazatelen,  což  jsou  věžovité  stavby,  sloužící 
k pozorování a lovu zvěře. Ovšem, mnohem více hodin 
stráví  myslivci  při  jejím  pozorování,  neboť  lov  je  jen 
tečkou za mysliveckou činností. Nejprve se totiž myslivci 
musí  o  zvěř  postarat,  t.zn.  od  podzimu  do  jara  ji 
přikrmovat  a  v  létě  a  na  pozim  obstarávat  krmivo. 
Teprve pak mohou lovit. A ještě ne každý kus. Jen ten, 
který  je  lovný.  To  znamená  nemocný  nebo  ten,  jenž 
nedosahuje  chovné  hodnoty.  A  lov  samotný  ještě 
neslouží  jen  myslivcům,  nýbrž  i  zemědělcům  a 
lesníkům, jimž myslivci  lovem zvěře  pomáhají  chránit 
jejich  porosty  před  spásáním  a  okusem  zvěří.  Jistě 
můžete  vážení  čtenáři  namítnout,  že  před  tím  lze 

chránit  pole  a lesy  přikrmováním. Ano,  máte pravdu, 
ale to při větší koncentraci zvěře v určité lokalitě nestačí 
a pak se musí přikročit k lovu, aby se v tom místě stavy 
zvěře snížily. Tento problém je v současné době u černé 
zvěře, neboli divokých prasat. A to nejen u nás, nýbrž 
v celé republice i jinde v Evropě.

Vraťme  se  však  k  pojmu  kazatelna.  Jak  se 
dostalo  toto  slovo,  označující  kostelní  zařízení,  do 
myslivecké  mluvy?  Řeč  myslivců  je  zvláštní,  ale  jako 
každé  odborné  vyjadřování,  není  výmyslem  myslivců, 
které by je mělo odlišovat od ostatních obyvatel. Jejich 
mluva vznikla staletým vývojem a má za úkol usnadnit 
jejich  dorozumívání.  A  že  byl  vývoj  této  řeči  velice 
dlouhý,  dostala  se  do  ní  slova  z  různých  oblastí 
lidského  života,  tedy  i  z  oblasti  víry.  Zvláště,  když 
myslivci  bývali  lidé  věřící  a  jejich činnost  provázely a 
provázejí různé rituály, silně ovlivněné náboženstvím.

Mgr. Jaroslav Černý, člen MS Zátiší

Oslavy tohoto výročí proběhly 2.března 1923. 
K jejímu založení vedly Josefa Antona Richtera z Luhu a 
Bernarda  Herrmanna  a  Franze  Simona  z Kunratic 
úspěchy  Frýdlantské  spořitelny,  jež  byla  městskou 
bankou, založenou v r. 1867. Zmínění pánové se snažili 
získat  všechny  obce,  korporace  a  firmy frýdlantského 
okresu  pro  vytvoření  garančního  fondu  okresní 
spořitelny, což se jim však nepovedlo, neboť se na něm 
zpočátku podílelo jen 23 obcí a 45 korporací, firem a 
soukromých osob.  Zakládající  shromáždění  se  konalo 
16.února  1873.  Otevření  samotné  spořitelny  pak 
následovalo  2.března.  Vedení  převzal  Josef  Anton 
Richter, velkoprůmyslník z Luhu, majitel bývalé Česany 
a setrval v něm až do své smrti v r. 1898. Následoval jej 
továrník Josef Jaekel z Raspenavy, jenž zemřel r. 1905. 
Po něm se stal vedoucím spořitelny jeho bratr Oswald 
Jaekel,  rovněž  továrník  z Raspenavy.  Když  tento  v r. 
1920  odstoupil,  stal  se  vrchním  ředitelem  Franz 
Kaulfersch,  který  byl  svého  času  i  frýdlantským 
starostou. Ten patřil k širšímu vedení spořitelny již od r. 
1891. 

1890  byla  v Raspenavě  postavena  nádherná  budova 
Okresní spořitelny, jejíž stavební náklady činily 115 tis. 
Korun  rakouské  měny.  V přízemí  byly  čekárna, 
pokladna,  kancelář a místnost  ředitele.  V poschodí se 
nacházely zasedací místnost, šatna a archiv. 1928 byla 
otevřeno nové sídlo Okresní spořitelny, a to ve Frýdlantě 
v domě č.p. 103 na náměstí. Raspenavská budova byla 
přeměněna na pobočku.
Za  50-tiletou  dobu  své  existence  dosáhla  spořitelna 
jmění ve výši 1 325 000 000 Korun a vystavila 60 192 
spořitelních knížek. Od r. 1880 banka vyvíjela i nadační 
činnost,  při  níž  do  r.  1917  rozdělila  mezi  obce 
1 276 825 Korun.  Tyto  peníze  byly  určeny  chudým a 
nemocným. Rezervní fond spořitelny činil asi 2 milióny 
Korun. Jinak zisky spořitelny sloužily k budování silnic, 
mostů,  škol,  vodovodů  a  různých  jiných  veřejných 
zařízení. 
(Podle Mitteilungen des Vereines für Heimatkunde des 
Jeschken-Isergaues 1923/1, str. 33 
a Friedländer Heimatbrief, červen 1952, str. 6 zpracoval 
Mgr. Jaroslav Černý, kronikář) 
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50 let Okresní spořitelny v Raspenavě

Z činnosti dětského mysliveckého kroužku Zálesák

Myslivci stavěli kazatelny



Vážení občané, 
chtěl  bych  poděkovat  všem,  kteří  spolupracovali  na 

organizaci návštěvy prezidentského páru v Raspenavě, konané dne 
20. 4. 2011. Především pak řediteli školy, paní ředitelce mateřské 
školy  a  dětem  z mateřské  školy,  které  písní  přivítaly  pana 
prezidenta  s chotí  a  aktivně  vystupovaly  v diskuzi  s panem 
prezidentem. Dále bych chtěl poděkovat všem účastníkům setkání, 
kteří měli podíl na tom, že toto proběhlo ve slavnostní a srdečné 
atmosféře.  Je  na  místě  si  připomenout,  že  se  jedná  o  první 

návštěvu  hlavy 
státu  v novodobé 
historii města. 
Raspenava 
podobných návštěv 
mnoho  nezažila.  Anton  Fr.  Ressel  ve  svém  díle  Obce 
Raspenava, Luh a Lužec - Popis a dějiny těchto míst - uvádí, 
že  krátce  po  ukončení  pruského  rozruchu  navštívil  oblasti 
Čech 
postižené 
válkou 
lidový  císař 
Josef II, a to 
dne  16. září 

1779 přijel  z Liberce přes Oldřichov v Hájích a Hemmrich 
také do Raspenavy. 8. července 1871 navštívil severní Čechy 

třináctiletý  korunní  princ 
Rudolf Rakouský v doprovodu 
svého  vychovatele,  hraběte 
Latoura.  11. listopadu  1889 
projel arcivévoda Ludvík Raspenavou u příležitosti své návštěvy Hejnic. Kromě 
knížecích  výsostí  přijížděli  do  našich  obcí  opakovaně  také  státníci  a  vysocí 
důstojníci.  10. července  1816 meškal  v Raspenavě  guberniální  rada  z Mladé 
Boleslavi a krajský hejtman, Franz Dionysius von Merkel. Byl přítomen uvedení 
nově jmenovaného faráře Franze Peukera. Roku 1850 projížděl Raspenavou a 
Luhem nově jmenovaný místodržící Království českého, Karl svobodný pán von 
Mecsery. 24. března 1891 cestoval Raspenavou do Hejnic místodržící František 
hrabě  Thun.  21. června  1905  jel  z Chrastavy  přes  Mníšek,  Oldřichov  a 
Hemmrich  náčelník  generálního  štábu  polní  zbrojmistr  (generál  dělostřelby) 
svobodný pán von Beck s generálním štábem do Raspenavy. 8. května 1927 
hovořil  ministr  zemědělství  Dr.  Ottokar  Srdinka z Prahy v nádražním hotelu 
v Raspenavě  na  velkém  hospodářskopolitickém  sjezdu  svazu  zemědělců  o 

vysoce důležitých otázkách polnohospodářství. 

Pavel Lžičař, starosta 

Tradiční Raspenavský pochod se letos konal 
7.  května. Letos bylo obtížnější vybrat trasy,  neboť 
některé  úseky  byly  poškozeny  loňskou  povodní. 
Turisté měli pochopení a cestu úspěšně zdolali. 

Celkem se zúčastnilo  203 nadšených turistů 
i  z  partnerských  měst  z  Polska  a  Německa  a  pes 
Čmudla Argoušek.

Trasy: 10 km:  143 účastníci
         25 km:    25    "
         35 km:      6     a  1 pes
         45 km:    30 účastníků  /cyklotrasa/

Nebe  bylo  bez  mráčku,  krásná  viditelnost. 
Turisté  se  vraceli  opětovně  okouzleni  krásnými 
scenériemi Jizerských hor a okolí.

V  cíli  byli  odměněni  pěknými  diplomy, 
samolepkami a síly doplnili tradičním buřtgulá- šem. 
Odcházeli  s  pocitem  dobře  prožitého  dne.    Ve 
spolupráci  s  MÚ,  ZŠ  se  na  zajištění  akce  podíleli 
členové  KČT,  paní  Marelová,  paní  Jaroslava 
Vondráčková a manželé Chvojkovi. Všem 
děkujeme a těšíme se na shledání    v příštím roce.

Výbor KČT
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Prezidenta Václava Klaus s chotí navštívil naše město

Raspenavský pochod



Vážení, 
jménem  České  televize  si  Vás  dovoluji 

informovat  o  dalším  postupu  při  vypínání 
analogového  zemského  vysílání.  Na konci  června 
ČT vypne 9 analogových vysílačů velkého výkonu 
a  174  analogových  vysílačů  malého  výkonu. 
Jedním z nich je i ten ve vašem městě.
 

Ve čtvrtek 30. června 2011 v pozdních 
večerních  hodinách  ukončí  řádný  provoz 
analogový  dokrývač  ČT1  Frýdlant  v  Čechách 
(34. kanál). Jeho  vysílání  bude  od  23. týdne 
označené  piktogramem  (symbol  v podobě  čtyř 
čtverečků  v pravém  spodním  rohu  obrazovky), 
vedle  něhož  se  bude  průběžně  objevovat  také 
textová lišta s bližšími informacemi. Podle těchto 
grafických  prvků  velnutých  přímo  do  obrazu 
diváci  snadno  poznají,  že  přijímají  signál 
z vysílače, jehož vypnutí se blíží.

Pokrytí  digitálním  zemským  vysíláním 
České  televize  –  multiplexem  veřejné  služby  se 
všemi  čtyřmi  programy  ČT  –  v územní  oblasti 
Trutnov, kam Vaše město patří, zajišťují vysílače 
velkého  výkonu  Liberec  –  Ještěd  (43. kanál), 
Trutnov –  Černá hora  (40. kanál)  a  Pardubice  – 
Krásné  (32. kanál).  Navíc  speciálně  pro  Vaše 
město  byl  v září  2010  vybudován  digitální 
dokrývač  ČT  Frýdlant  v  Čechách  – 
U  rozhledny  (43. kanál).  Příjem  programů  ČT 
v  komplikovaných  lokalitách  umožňuje  satelitní 

digitální  vysílání – kdekoliv v České republice je 
bezplatně k dispozici vysílání všech čtyř programů 
České  televize  z  družice  Astra 3A  a  distribuce 
ČT HD z družice Astra 3B (pozice 23,5° východně, 
platformy CS Link a SkyLink). Z družice Astra 3A 
jsou dostupné i regionální mutace zpravodajských 
pořadů České televize pro severní a jižní Moravu 
na ČT1. Více na stránkách internetového speciálu 
www.digict.cz v rubrikách  Digitální  satelitní 
vysílání DVB-S a Příjem regionálního vysílání.

Podrobnosti  o  nadcházejícím  vypínání 
analogového zemského vysílání České televize jsou 
k  dispozici  v tiskové zprávě,  která je  uveřejněna 
na  webových  stránkách  vašeho  města 
(www.raspenava.cz)  -  Vypínání  analogového 
vysílání  ČT:  30.  června  9  vysílačů  a  174 
dokrývačů.

Další informace o digitalizaci České televize 
ve zpravodajství ČT, v teletextu ČT1 od strany 650, 
na www.digict.cz i v Diváckém centru ČT – horká 
linka digitalizace 261 13 74 74 (denně od 7:30 do 
20:00 hodin). 

S přáním příjemného dne 
Štěpán Janda
Redaktor
ČESKÁ TELEVIZE
Tiskový útvar

Pondělí 8.15 – 11.00
Úterý 8.15 – 15.30
Středa ZAVŘENO

Čtvrtek a pátek 8.15 – 15.30

Lékárna má nové telefonní číslo: 482 313 560

RNDr. Petr Strejček
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Lékárna v Raspenavě

Ukončení analogového vysílání

http://www.digict.cz/
http://www.digict.cz/
http://www.ceskatelevize.cz/teletext/ct/?page=650&ver=
http://www.ceskatelevize.cz/vse-o-ct/press/digitalizace/?id=5583
http://www.ceskatelevize.cz/vse-o-ct/press/digitalizace/?id=5583
http://www.ceskatelevize.cz/vse-o-ct/press/digitalizace/?id=5583
http://www.ceskatelevize.cz/digict/prijem-regionalniho-vysilani/
http://www.ceskatelevize.cz/digict/digitalni-satelitni-vysilani-dvb-s/
http://www.ceskatelevize.cz/digict/digitalni-satelitni-vysilani-dvb-s/
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Hasiči
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Sbor dobrovolných hasičů Lužec
pořádá dne 06. 08. 2011

8. ročník LUŽECKÉHO POHÁRU

Místo konání soutěže:  
Raspenava – Lužec: prostor u hasičské zbrojnice

Program:
15,30  -  příjezd soutěžních družstev a prezentace 
16,00  -  slavnostní nástup
16,15  -  zahájení soutěže

po ukončení soutěže vyhodnocení soutěžních družstev, předání cen
!!!!taneček!!!! pod širým nebem

k dobré náladě a taneční pohodě vám budou hrát

DJ Berry + DJ Kamil

mailto:knihovna@raspenava.cz

